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Tid och plats Måndag den 23 oktober 2023, kl 19.00 - 21.10, B-salen
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Jenny Johansson, sekreterare Paragrafer: 87 - 95
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Sammanträdets öppnande mm

Sammanträdets öppnande samt upprop

Ordföranden öppnar sammanträdet och upprop genomförs.

Val av justerare och tid för justering

Ordföranden föreslår Andreas Andersson (C) och Linda Lundin (S) som ordinarie och

Karin Braathen Gustavsson (M) och Sarah Kinberg (L) som ersättare att justera

protokollet onsdagen den 25 oktober 2023, kl 15.30, i kommunhuset, Västra Storgatan

15, Gnesta.

Kommunfullmäktige beslutar enligt ordförandes förslag.

Godkännande av dagordningen

Ordföranden föreslår att en ny motion , Motion - Elevpeng, och en ny interpellation,

Interpellation - bemannande skolbibliotek, läggs till som ny nr 8 och nr 9 på

dagordningen.

Kommunfullmäktige godkänner dagordningen.
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2023.339

§ 87

Delårsrapport 2023 Gnesta kommun

Beslut
1. Godkänner förslag till Delårsrapport 2023 för Gnesta kommun inklusive

ändringsförslag.

Sammanfattning av ärendet
Enligt kommunens ekonomistyrningsregler ska en delårsrapport upprättas för

kommunen per den 31 augusti. I delårsrapporten redovisas bland annat

verksamhetsuppföljning, ekonomisk uppföljning av budget med prognos för helåret

2023 samt uppföljning av investeringar.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2023-10-09, § 159

2. Tjänsteskrivelse 2023-09-28

3. Delårsrapport 2023 för kommunen

4. Bilaga indikatorer tabell treårsserier

5. Revisorernas utlåtande delår 2023 Gnesta

6. Sakkunniga biträdets yttrande om delårsrapport

7. Revisionsrapport- Granskning av god ekonomisk hushållning

Tjänsteförslag
1. Godkänner förslag till Delårsrapport 2023 för Gnesta kommun inklusive

ändringsförslag.

Förslag till beslut på sammanträdet
Linda Lundin (S), Anna Ekström (M), Håkan Ekstrand (C) och Ann-Sofie Lifvenhage

(M) bifaller det framskrivna förslaget.

Per Sicking (V) lämnar tilläggsförslag med lydelsen "att kommunstyrelseförvaltningen

får i uppdrag att inför antagandet av kommunens årsredovisning uppdatera

kommunens ekonomistyrningsregler med riktlinjer för avsättning till och utnyttjande
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av resultatutjämningsreserv, samt riktlinjer för hur nämnderna ska balansera överskott

och/eller underskott över flera år". Linda Lundin (S), Anna Ekström (M) och Ann-Sofie

Lifvenhage (M) föreslår avslag på Per Sickings (V) tilläggsförslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt det framskrivna förslaget

eller enligt det framskrivna förslaget med Per Sickning (V) tilläggsförslag och finner att

kommunfullmäktige beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer/Särskilt yttrande
Johan Lexell (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Ekonomichef

~ Kommunchef
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: BOUN.2023.89

§ 88

Resursfördelning inom grundskola och
fritidshem - modell för elevpeng och
fritidshemspeng enligt elevpengsutredning

Beslut
1. Godkänna modellen enligt Barn- och utbildningsnämndens elevpengsutredning

2. Barn- och utbildningsnämnden beslutar framöver om nyckeltalsnivåer och elev-

och fritidshemspeng

Sammanfattning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har hanterat en utredning med huvudsyfte att fastställa

en transparent modell för hur resursfördelningen inom grundskolan ska ske.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2023-10-09, § 157

2. Tjänsteskrivelse 2023-09-15

3. Reservation (V)

4. Utdrag ur barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-08-29, § 67

5. Tjänsteskrivelse 2023-08-22

Tjänsteförslag
1. Godkänna modellen enligt Barn- och utbildningsnämndens elevpengsutredning

2. Barn- och utbildningsnämnden beslutar framöver om nyckeltalsnivåer och elev-

och fritidshemspeng

Förslag till beslut på sammanträdet
Linda Lundin (S) och Anna Ekström (M) bifaller det framskrivna förslaget.

Per Sicking (V) föreslår återremiss på ärendet med lydelsen "återremiss i syfte att

förtydliga hur skolor som inte uppnår de rekommenderade klasstorlekarna ska

kompenseras för att kunna erbjuda en likvärdig utbildning av hög kvalitet, samt hur

alla elevers behov av särskilt stöd ska finansieras".

Johan Lexell (MP) bifaller Per Sickings (V) förslag om återremiss av ärendet.
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Anna Ekström (M) föreslår avslag på Per Sickings (V) återmissförslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om ärendet avgöras idag eller senare och

finner att kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag.

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt det framskrivna förslaget

och finner att så beslutat.

Reservation/särskilt yttrande
Johan Lexell (MP) anmäler särskilt yttrade och skriftlig reservation.

Sändlista
~ Förvaltningschef, barn- och utbildningsförvaltningen

~ Ekonomienheten, förvaltningsekonom
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2021.65

§ 89

Motion - Långsiktig finansiering av kvinno- och
tjejjouren Mira

Beslut
1. Avslå motionen Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira.

Sammanfattning av ärendet
Motionen Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira inkom från

Feministiskt Initiativ, Kim Silow Kallenberg, Anja Probst samt Johan Wahlström den 3

mars 2021. Motionen anmäldes till kommunfullmäktiges sammanträde den 29 mars

2021 och gick vidare till socialnämnden för beredning. Socialnämnden utredde ärendet

och överlämnade förslaget att avslå motionen till kommunfullmäktige. Ärendet

återremitterades till socialnämnden vid KS sammanträde den 13 september.

Socialnämnden har återigen utrett ärendet som därefter antogs i nämnden den 27

oktober. Socialnämnden överlämnar förslaget att avslå motionen till

kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2023-10-09, § 160

2. Tjänsteskrivelse 2021-12-22

3. Motionen - Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira

4. Utdrag ur Kommunfullmäktiges protokoll 2021-03-29 - KF § 11

5. Tjänsteskrivelse Motion - Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira

6. Utdrag ur Socialnämndens protokoll 2021-06-23 - SN § 44

7. Motion - Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira - Tjskr KS

8. Utdrag ur Kommunstyrelsens protokoll 2021-09-13 - KS § 76

9. Tjänsteskrivelse Motion - Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira

- SN oktober

10. Utdrag ur Socialnämndens protokoll 2021-10-27 - SN § 65
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Tjänsteförslag
1. Avslå motionen Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira.

Förslag till beslut på sammanträdet
Maria Carlén Lindwall (MP) och Lena Staaf (V) bifaller motionen.

Ingrid Jerneborg Glimne (M) föreslår avslag på Maria Carlén Lindwall (MP) och Lena

Staafs (V) bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt det framskrivna förslaget

eller enligt bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat enligt det

framskrivna förslaget.

Reservationer/särskilt yttrande.
Maria Carlén Lindwall (MP) anmäler särskilt yttrande.

Johan Lexell (MP) särskilt yttrande.

Lena Staaf (V) anmäler muntligt reservation.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2022.204

§ 90

Motion om plastgolv i ishallen under
sommarhalvåret

Beslut
1. Motionen Plastgolv i ishallen under sommarhalvåret (V), avslås.

Sammanfattning av ärendet
Oskar Sulin (V), Lena Staaf (V), Benny Åberg (V) och Kerstin Löf gren (V) har vid
kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-20, § 47, lämnat motionen: Plastgolv i
ishallen under sommarhalvåret. Motionärerna anför genom motionen att:

· Kultur- och fritidsutskottet får i uppdrag att utreda inköp av plastgolv för att
möjliggöra inlinesåkning i ishallen när aggregaten är avstängda,

· Utreda kostnaden för skötsel och vaktmästeri samt läggning/borttagning av
golv inför och efter säsong, och

· I samband med utredningen genomföra en jämlikhets- och jämställdhetsanalys.

Förvaltningen arbetar med en rad utredningsuppdrag inom kultur- och fritidsområdet.
Givet den faktiska tid som ishallen är disponibel samt övriga utredningsuppdrag,
föreslår förvaltningen att denna utredning inte bör genomföras.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2023-10-09, § 161

2. Tjänsteskrivelse 2022-08 -17

3. Motionen

Tjänsteförslag
1. Motionen Plastgolv i ishallen under sommarhalvåret (V), avslås.

Förslag till beslut på sammanträdet
Oskar Sulin (V) anmäler jäv.

Per Sicking (V) och Lena Staaf (V) bifaller motionen.
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Linda Lundin (S) bifaller det framskrivna förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt det framskrivna förslaget

eller enligt Per Sicking (V) och Lena Staafs (V) bifall till motionen. Ordföranden finner

att kommunfullmäktige beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer/Särskilt yttrande
Johan Lexell (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Fritidschef
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2023.21

§ 91

Obesvarade motioner

Beslut
1. Rapporteringen godkänns.

2. Följande motioner besvaras på kommunstyrelsens sammanträde i november;

Motion - Gör Lötbodal till kommunalt naturreservat, Motion - Planera in kultur-

och mötesplatser för barn och unga i Gnestas nya centrumplan, Motion -

Ordning och reda i budgetprocessen samt Motion - sammangående med annan

VA-organisation.

3. Förlängd beredningstid till och med 2024-02-28 medges för följande motioner:

Motion - Tillgänglighet för alla medborgare i Gnesta, Motion -Upphandling i

Gnesta och Motion - Inbjudande infarter samt Motion - Insatser för att möta

relationsvåld.

Sammanfattning av ärendet
Ärendet, Obesvarade motioner, redovisas två gånger per år till kommunstyrelsen och

kommunfullmäktige.

Av kommunallagen framgår att en motion bör beredas så att fullmäktige kan fatta

beslut inom ett år från det att motionen väcktes (KL 5 kap. 35 §).

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska beredning av en motion som inte kan

avslutas inom ett år från det att den väcktes antingen avskrivas från vidare

handläggning, eller beslutas om att beredningen ska fortsätta och även bestämma en ny

tid inom vilken den åter ska redovisas för komnunfullmäktige.

Totalt finns 16 st. obesvarade motioner, av dessa ligger 9 st. för beredning med kortare

handläggningstid än 1 år. För 7 st. motioner är handläggningstiden mer än ett år varav

en av dessa motioner varit uppe för behandling i kommunstyrelsen men

återremitterats.

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 17 april 2023 beslutades att följande motioner;

Tillgänglighet för alla medborgare i Gnesta, Gör Lötbodal till kommunalt naturreservat,

Planera in kultur- och mötesplatser för barn och unga i Gnestas nya centrumplan,

Ordning och reda i budgetprocessen, Samgående med annan VA-organisation och

Upphandling i Gnesta, fick förlängd svarstid tom 31 oktober 2023. Dessa motioner har

inte behandlas varav förlängd svarstid för dessa föreslås.
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Efter föregående rapportering av obesvarade motioner på kommunfullmäktiges

sammanträde den 17 april 2023 har 6 st motioner beslutats på kommunfullmäktiges

sammanträden.

Från föregående återrapportering har 7 st nya motioner inkommit, dessa har anmälts

till kommunfullmäktige och återfinns i denna återrapportering.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2023-10-09, § 162

2. Tjänsteskrivelse 2023-09-01

3. Lista över obehandlade motioner- oktober kompl efter KS 231009

Tjänsteförslag
1. Rapporteringen godkänns.

2. Följande motioner besvaras på kommunstyrelsens sammanträde i november;

Motion - Gör Lötbodal till kommunalt naturreservat, Motion - Planera in kultur-

och mötesplatser för barn och unga i Gnestas nya centrumplan, Motion -

Ordning och reda i budgetprocessen samt Motion - sammangående med annan

VA-organisation.

3. Förlängd beredningstid till och med 2024-02-28 medges för följande motioner:

Motion - Tillgänglighet för alla medborgare i Gnesta, Motion -Upphandling i

Gnesta och Motion - Inbjudande infarter samt Motion - Insatser för att möta

relationsvåld.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till

beslut.

Beslutsgång
Kommunfullmäktige bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Ledningsgruppen

~ Kommunsekreterare
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2023.8

§ 92

Anmälningsärenden kommunfullmäktige

Beslut
1. Anmälningsärendena läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet
Information och meddelanden som inkommer till kommunen och som

kommunledningskontoret bedömer vara av vikt att redovisa för kommunfullmäktige,

utgör anmälningsärenden. Anmälningsärendena i sin helhet finns tillgängliga hos

kanslienheten samt hos sekreteraren under sammanträdet.

~ Revisionsskrivelse - Uppföljning insatser mot psykisk ohälsa hos barn och

Ungdomar.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att anmälningsärendena läggs till handlingarna.

Beslutsgång
Kommunfullmäktige bifaller ordförandens förslag.

Särskilt yttrande
Maria Carlén Lindwall (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2022.352

§ 93

Val till kommunala uppdrag - Mandatperioden
2022-2026

Beslut
1. Godkänna Christer Lagergrens (L) avsägelse som ersättare i

kommunfullmäktige samt ersättare i barn- och utbildningsnämnden.

2. Begära att Länsstyrelsen gör en ny uppräkning för Liberalerna.

3. Välja Ann-Kristine Karlsson (L) till ersättare i barn- och utbildningsnämnden

4. Platsen som begravningsombud är vakant.

5. Godkänna Jonas Öbergs (KD) avsägelse som ledamot i socialnämnden.

6. Platsen som ledamot (KD) i socialnämnden är vakant.

Sammanfattning av ärendet
Ärendet behandlar avsägelser och fyllnadsval till nämnder mm.

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut
1. Godkänna Christer Lagergrens (L) avsägelse som ersättare i

kommunfullmäktige samt ersättare i barn- och utbildningsnämnden.

2. Begära att Länsstyrelsen gör en ny uppräkning för Liberalerna.

3. Välja xx (L) till ersättare i barn- och utbildningsnämnden

4. Välja xx till begravningsombud.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige bifaller kommunfullmäktiges presidiums

förslag till beslut.

Beslutsgång
Kommunfullmäktige bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ De valda

~ Länsstyrelsen

~ Förtroendemannaregistret Troman
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2023.397

§ 94

Motion - Elevpeng

Beslut
1. Motionen anmäls, medges och skickas till barn - och utbildningsnämnden för

beredning.

Sammanfattning av ärendet
Per Sicking (V) har skickat in en motion där det föreslås att en ny modell för

resursfördelning mellan kommunens egna skolor tas fram som inte baseras på

elevpengssystemet samt att den nya modellen ska skapa största möjliga förutsägbarhet

och transparens kring skolans finansiering , i syfte att säkerställa en likvärdig och

tillräcklig finansiering av skolornas verksamhet.

Beslutsunderlag
1. Motion- Elevpeng

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att motionen anmäls, medges och skickas till barn- och

utbildningsnämnden för beredning.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt ordförandens förslag till

beslut och finner att kommun bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Barn- och utbildningsförvaltningen
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Sammanträdesdatum: 2023-10-23
Diarienummer: KS.2023.396

§ 95

Interpellation - bemannade skolbibliotek

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

Sammanfattning av ärendet
Per Sicking (V) har ställt en interpellation till barn- och utbildningsnämndens

ordförande Linda Lundin (S) angående bemannade skolbibliotek.

Interpellationen besvaras vid nästa kommunfullmäktigesammanträde.

Beslutsunderlag
1. Interpellation -bemannande skolbibliotek

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut
1. Interpellationen får ställas.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige bifaller kommunfullmäktiges presidiums

förslag till beslut.

Beslutsgång
Kommunfullmäktige bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige
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Upprops- och omröstningslista, Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 2023 
  
Kom 

 

   

     

 
   

 
 

  

       

       

Datum: 20231023 
 

      

       

  

 
Närvarande 

Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr  Ärende nr 

 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 

Anderson Sven, Ordförande M X         

Bodin Axel, 1:e vice ordförande C X         

Lundin Linda, Ledamot S X         

Steenbergen Harke, Ledamot S X         

Lindström Petra, Ledamot S X         

Karlsson Ann-Sofie, Ledamot S X         

Rocklind Johan, Ledamot S  X Jesper Hammarlund       

Nesser Sanna, Ledamot S X         

Oscarsson Anders, Ledamot S X         

Woll Svedén Isabelle, Ledamot S X         

Lifvenhage Ann-Sofie, Ledamot M X § 88 - 95 §§ 89- 95 Mattias Eldros       

Ekström Anna, Ledamot M X         

Jarl Kim, Ledamot M X         

Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M X         

Ekengren Sibylle, Ledamot M X         

Braathen Gustavsson Karin, Ledamot M X         

Dahlgren Jörgen, Ledamot SD X         

Gauffin Andreas, Ledamot SD  X Katarina Palm       

Tomtlund Christian, Ledamot SD  X Emma Gauffin       

Ljung Anne-Lise, Ledamot SD X         
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Upprops- och omröstningslista, Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 2023 
  
Kom 

 

   

     

 
   

 
 

  

       

       

Datum: 20231023 
 

      

       

 Närvarande Tjänstgörande ers. 
Ärende 
nr 

  Ärende 
nr 

  

 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 

Fridlund Johanna, Ledamot SD  X --------------       

Ekstrand, Håkan, Ledamot C X         

Ekstrand Elin, Ledamot C X         

Andersson Andreas, Ledamot C X         

Carlén Lindwall Maria, Ledamot MP X         

Lexell Johan, Ledamot MP X         

Sulin Oskar, Ledamot V X § 90  -------------       

Fagerström Ewa, Ledamot V  X Per Sicking       

Staaf Lena, Ledamot V X         

Kinberg Sarah, Ledamot L X         

Lundberger Diana, Ledamot KD X         

Hammarlund Jesper, Ersättare S X         

Nilsson Carina, Ersättare S  X        

Figaro Leif, Ersättare S X         

Nissas Evelina, Ersättare S  X        

Eldros Mattias, Ersättare M X         

Sahlman Rebecka, Ersättare M  X        

Lövström Pernilla, Ersättare M  X        

Ekström Carl-Johan, Ersättare M X         

Palm Katarina, Ersättare SD X         

Gauffin Emma, Ersättare SD X         
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Upprops- och omröstningslista, Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 2023 
  
Kom 

 

   

     

 
   

 
 

  

       

       

Datum: 20231023 
 

      

       

 

Närvarande Tjänstgörande ers. 
 
Ärende 
nr 

   
Ärende 
nr 

  

 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 

Allstadius, Lars, Ersättare SD  X        

Östling Andersson Lena, Ersättare C X         

Fredriksson Inga-Lill, Ersättare C X         

Sicking Per, Ersättare V X         

Eriksson Sofie, Ersättare V  X        

Sahlberg Anna, Ersättare MP  X        

Wohlgemuth Daniel, Ersättare MP X         

Lagergren Christer, Ersättare L  X        

Hossini Rohollah, Ersättare L  X        

Öberg Jonas, Ersättare KD  X        

Lundin Per, Ersättare KD  X        
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GNESTA

Särskilt yttrande:

Angåendeärendet

”Delårsrapport 2023 kommunfullma

 

ctige”’

Diarienummer: KS.2023.339

Miljöpartiet anser att det under uppföljningen av inriktningsmalet: En attraktiv kommun
på sidan 8-10 i delårsrapporten förmedlas en alltför ljus bild av hur arbetet fortlöper med
att närma sig målbilden - inte minst när det gäller vattenfrågorna och genomförandet av
ett antal viktiga utredningsuppdrag.

Det framgår exempelvis inte av rapporten att tidsplanen för färdigställandet av en ny
vattentäkt för Gnesta tätort nyligen förskjutits från 2026 till 2027. Inte heller framgår det
att uppdragettill förvaltningen att utreda hur och var ett nytt reningsverk ska byggas för
Gnesta tätort ännu inte påbörjats med anledning av brist på interna resurser.

När det vidare gäller vattenkvaliteten i Frösjön så nämnsi delårsrapporten att åtgärder på
VA-systemet genomförts och att vattenkvalitetsmätningar genomförs. Miljöpartiet vill här
understryka att de riktigt allvarliga problemen med vattenkvaliteten i Frösjön knappast
handlar om läckage från VA-systemet utan om den förorening av Frösjön som sker genom

dess tillflöden.

Miljöpartiet anser därför att det krävs åtgärder uppströms Frösjön och i sjöns tillflöden för
att på allvar förbättra vattenkvaliteten. Inte minst handlar det om att hindra läckage av
bl.a. näringsämnen från omgivande jordbruk. Länsstyrelsens databas VISS
(Vatteninformationssystem för Sverige) innehåller en rad sådana konkreta förslag till
åtgärder kring Frösjöns tillflöden som är färdigutredda och som skyndsamt borde
genomföras i samverkan med de markägare som är berörda.

Miljöpartiet menar också att det är anmärkningsvärt att uppdragettill förvaltningen att
revidera kommunens Miljö- och hållbarhetsplan inte bedöms hinna slutföras i tid, dvs
under innevarande år. Förseningen är bekymrande mot bakgrund av att den nuvarande
planen är antagen för tio år sedan och den oroande utveckling som skett på klimat- och
miljöområdet samt att den styrande koalitionen vid upprepade tillfällen de senaste åren

indikerat att planen varit på gång att tas fram.

Vi ser dock positivt på det som föreslogs på Kommunstyrelsens möte den 9 oktober att
företrädare för partierna ska bjudas in till samtal om planens inriktning samt beskedet på

mötet att planen ska färdigställas under första kvartalet 2024.

Miljöpartiet vill dock understryka att det är viktigare att få fram en genomarbetad plan av
hög kvalitet än en sämre produkt som forceras fram. Det är inte minst viktigt att den nya
Miljö- och hållbarhetsplanen har mätbara och uppföljningsbara mål så att den kan bli ett
effektivt verktyg för kommunens alla verksamheter.
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Utöver Miljö- och hållbarhetsplanen finns ett antal andra viktiga utredningsuppdrag som
blivit försenade eller inte påbörjats. Bl.a. uppdragettill förvaltningen att revidera gång-
och cykelplanen och uppdraget att ta fram ett landsbygdsprogram.

I delårsrapporten redovisas att personell resursbrist primärt inom
Samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsområden har påverkat leveransförmågan.

Det här beskedettycker vi rimmar illa med de besked vi tidigare fått från den styrande

koalitionen (exempelvis som svar på en interpellation i kommunfullmäktige den 25
september) om att personal- och kompetensförsörjningen i kommunenserbra ut.

Ett annat av kommunensinriktningsmål handlar om E£n effektiv och proaktiv
organisation. Under detta mål behandlas bl.a. relationerna mellan kommunen och dess

invånare.

Miljöpartiet noterar att Gnestas invånare i detta avsnitt (s. 18-20) genomgående beskrivs
som kunder, brukare och arbetstagare. Det saknas helt ett perspektiv där invånarna roll

som demokratiska medborgare beskrivs.

Vi menar att avsnittet avspeglar att den styrande koalitionen i Gnesta idag saknar en
politisk ambition när det gäller att involvera och inkludera invånarna i demokratiska
processer mellan valen. Kommunen saknar såväl en policy som ett strategiskt arbete på

området. Vi menar att det hade varit rimligt att avsnittet om £n effektiv och proaktiv
organisation även hade innehållit en beskrivning av kommuninvånarna som medborgare
med en bedömning av hur väl kommunens arbete med att involvera invånarnai
styrningen av kommunenfungerat. Miljöpartiet anser att detta är frågor som Gnesta
behöver utveckla och bli väldigt mycket bättre på.

Avslutningsvis vill vi också kommentera de indikatorer som redovisas sisti
delårsrapporten och som är tänkta att ligga till grund för uppföljningen av kommunens

inriktningsmål.

Vi har svårt att förstå varför en rad uppgifter saknas i indikatorsredovisningen för åren
2020 Och 2022. Uppgifter som saknas rör exempelvis befolkningstillväxt, Nöjdheten med
skötseln av allmänna platser, Antal solcellsanläggningar, antal laddstolpar, fossildriva
fordon i kommunens fordonsflotta, andel badplatser med tjänlig vattenkvalitet och
vattenförbrukningen per capita. Flertalet av dessa indikator framstår som okomplicerade

och enkla att ta fram och har funnits med i tidigare rapporter.

Johan Lexell och Daniel Wohlgemuth

Gnesta 24SEP2023

Representanter i kommunfullmaktige
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta
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Särskilt Yttrande BOUN.2023.89:

Resursfördelning inom grundskola ochfritidshem — modell för elevpeng och

fritidshemspeng enligt elevpengsutredningen.

MP anseratt det är bra med en genomlysning av kostnaderna för skolor och fritidshem.

Modellen är en bra början. Men den är inte färdig eftersom den inte än har krockat med verkligheten.

Eftersom detta inte är VA-taxan utan ett internt dokument så kunde den gott ha återremitterats för

att som del av återremitteringen användas vid en budgetkörning för att se om modellen håller.

Däremot det som saknas det nyckeltal som är mycket viktigare är kostnader perelev.

Vad far vi för pengarna? Får vi godkända elever? Får vi trygga elever?

Är ett acceptabelt nyckeltal 0,015 mobbadeeleverper lärare?

Slut på hypotetiska frågor och ett konstaterande att barn inte är siffror och därför som komplement

till bra modeller som bidrar till budgetdisciplin måste man även formulera en plan och lägga lika

mycket arbete på de viktiga frågorna så att det humanistiska inte hamnar i skymundan för det

ekonomiska.

Gnesta den 25 okt 2023

Johan Lexell

Miljöpartiet de gröna i Gnesta

CL
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Reservation:

Ang Avslag pa motionen Langsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira

KS.2021.65

Våld i nära relationer är ett enormt folkhdlsoproblem.

Gnesta kommun arbetar förebyggande med detta genom socialtjänstens öppenvård och avtal med

Södertälje kommun. Vi menar dock att Gnesta kommun inte tar till vara på kvinnojourernas

erfarenhet och viktiga arbete, när man väljer att inte stödja dem långsiktigt ekonomiskt. Kvinnojourer

har sedan decennier kompletterat socialtjänstens arbete med våld i nära relationer. Tröskeln att söka

sig till en kvinnojour för att få stöd är lägre för många kvinnor. En kvinnojour är ideellt, politiskt och

religiöst obunden. Att söka sig till en myndighet kan vara ett större steg. Utredningen som Gnesta

kommun gjort menar att kommunen och kvinnojouren Mira tillhandahåller likvärdiga insatser.

Underlaget för utredningen som tidigare genomfördes menar att Miras skyddade boenden finns

tillgängliga för placeringar oavsett stöd från Gnesta kommun eller ej. Miras verksamhet är beroende

av ekonomiskt stöd för att kunna ha sin verksamhet. Situationen för kvinnor och barn i familjer där

våld förekommerhar inte blivit bättre.

Vi menar att det saknas en instans utanför myndigheterna. Stödet från Mira skiljer sig på viktiga

områdenfrån stödet från kommunen:

Anonymitet

Anonymitet efter inledande 5 samtal saknasi socialtjänstens öppenvård i Gnesta och på

Relationsvåldcenter i Södertälje. Kvinnojourer erbjuder både tystnadsplikt och att ingen som söker

stöd behöver registreras.

Stöd online

Stöd via mail eller telefon finns i Gnesta, men chattfunktionen som kvinno- och tjejjouren Mira har är

en kontakt online som saknas i Gnesta. Statistik visar att chattfunktionen som Mira har är den som

absolut flest använder.

Stödperson

En stédpersonfran kvinno-eller tjejjouren Mira kan vara en personatt ha samtal med under en

längre tid, och någon som kan följa med att stötta vid kontakt med socialtjänst eller polis.

Utbildningsinsatser Kvinno- och tjejjouren Mira kan komplettera kommunens arbete medutbildning

kring våld i nära relationer.

Jämställdhetsanalys i ärendet

Våld i nära relationer är en prioriterad fråga i jämställdhetsarbetet. Barnen i familjer där våld

förekommer löperrisk att bli traumatiserade och det påverkar deras hälsa och utveckling. Allt arbete

som kan hjälpa utsatta kvinnor och barn respektive förebygga risken för våld i framtiden är värt att

stödja.

Maria Carlén Lindwall

Gnesta den 22 okt 2023, Miljöpartiet de gröna i Gnesta

Ly Au
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Särskilt Yttrande:

Ang motionen Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira KS.2021.65

Jag och alla är djupt eniga om att orimligt lång tid har förflutit sedan Motionen lades till det

beslutades om avslag på densamma. Till saken hör att den sista tjänsteskrivelsen i ärendet, som är

underlagettill beslut, daterad December 2021. Alltså ett nästan 2 år gammalt beslutsunderlag som vi

baserar vårt röstande på.

Detta resulterar i det demokratiska problemet att de som lagt motionen inte sitter kvar i KF och kan

inte längre bemöta kritiken mot sin motion. Det här kommer att hända igen till våren och det är inte

omöjligt att bjuda in vederbörande till debatten. Självklart kan sedan inte denne vara del av

omröstningen menatt få säga vad man tycker och försvara sin motion är bara rimligt.

Nedan följer i alla fall Motionärens skriftliga försvar för sin motion:

våld i nära relationer är ett enormt folkhälsoproblem.

Gnesta kommun arbetar förebyggande med detta genom socialtjänstens öppenvård och avtal med

Södertälje kommun. Det finns med i Gnesta kommunsplan för folkhälsa, som samordnare för

folkhälsa upprättat tidigare.

Vi menar dock att Gnesta kommun inte tar till vara på kvinnojourernas erfarenhet och viktiga arbete,

när man väljer att inte stödja dem långsiktigt ekonomiskt. Kvinnojourer har sedan decennier

kompletterat socialtjänstens arbete med våld i nära relationer.

Tröskeln att söka sig till en kvinnojour för att få stöd är lägre för många kvinnor. En kvinnojour är

ideell, politiskt och religiöst obunden. Att söka sig till en myndighet kan vara ett större steg.

Utredningen som Gnesta kommun gjort menar att kommunen och kvinnojouren Mira tillhandahåller

likvärdiga insatser. Vi menar dock att det saknas en instans utanför myndigheterna. Och vi har också

identifierat fyra områden som Gnesta kommun inte tillhandahåller i dag i sammautsträckning.

Anonymitet

Anonymitet efter inledande 5 samtal saknasi socialtjänstens öppenvård i Gnesta och på

Relationsvåldcenter i Södertälje. Kvinnojourer erbjuder både tystnadsplikt och att ingen som söker

stöd behöver registreras.

Stöd online

Stöd via mail eller telefon finns i Gnesta, men chattfunktionen som kvinno- och tjejjouren Mira har är

en kontakt online som saknas i Gnesta. Statistik visar att chattfunktionen som Mira har är den som

absolut flest använder. 2020 var det 559 på chatt jämfört 10 på respektive Mail och telefon. Miras

tider för telefon, mail och chatt är också utökadetill kvällar och helger.

J hu



Stödperson

En stödperson från kvinno- eller tjejjouren Mira kan vara en person att ha samtal med under en

längre tid, och någon som kan följa med att stötta vid kontakt med socialtjänst eller polis.

Utbildningsinsatser

Kvinno- och tjejjouren Mira kan komplettera kommunens arbete med utbildning kring våld i nära

relationer. Exempelvis har de utbildningar för unga kring normer och våld.

Även om kommunenockså anordnar utbildningar, så är det bra med kompletterande utbildningar

med andra perspektiv.

Underlaget för utredningen som tidigare genomfördes menar att Miras skyddade boendenfinns

tillgängliga för placeringar oavsett stöd från Gnesta kommun eller ej.

Vi menar att Miras verksamhet är beroende av ekonomiskt stöd för att kunna ha sin verksamhet. Utan

stöd inga skyddade boenden.

Socialförvaltningen tar ett helhetsgrepp när det kommer till våld i familjer, där alla är med även barn

och våldsutövare. Detta tyckervi är bra.

Men att stödja en kvinnojour är inte en motsatstill att stötta barn som utsätts eller bevittnar

våld. Inte heller att motivera män (som det oftast gäller) som utsätter kvinnor eller barn för våld

genom olika åtgärder.

Majoriteten av våld i familjer drabbar kvinnor. Det går inte att blunda för det. Inom ideell sektor finns

exempelvis organisationen MÄN och Rädda barnen som kommunen hänvisar till i sin utbildning om

trappan. Men just denna motion handlar om kvinnojourer i allmänhet och kvinnojouren Mira i

synnerhet som finnsi vår region.

Underlag för tidigare jämställdhetsanalys i ärendet:

Analysen utgår enbart från vilka personer som kan få stöd från en kvinnojour. Därkommunen anses

mer jämlik då den inkluderar män. En jämställdhetsanalys skulle istället kunna innehålla synpunkter

på hur avsaknad av kvinnojour lokalt eller i närområdet påverkar att våldsutsatta kvinnor och tjejer

har färre möjligheter att få hjälp och stöd än om de haft tillgång till en kvinnojour.

Författat av Anja Probst Fi.

Gnesta den 22 okt 2023

Johan Lexell

Miljöpartiet de gröna i Gnesta
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Särskilt Yttrande:

Ang motionen Plastgolv i ishallen under sommarhalvåret KS.2021.65

Att inte belasta förvaltningen med utredningar är förvisso snällt mot förvaltningen.

Ett alternativ kunde ju vara att ta in hjälp med utredningen.

Många som lägger motioner har undersökt huruvida det är bra eller inte och då finns det underlag att

tillgå som såklart måste utredas med skillnaden att en del av grundforskningen redan är gjord och

borde avlasta. I detta fall kunde remisser till Hockeyföreningen och GFAB (fastighetsförvaltaren)

skickats ut utan att det kräver större resurser från förvaltningen.

Oavsett så är denna motionviktig för att den ställer frågan; hur vi ska kunna ha kvar ishallen och med

den ishockeyn.

Med varmare klimat och högre energipriser så blir det dyrt att förvalta kulturarvet ishockey. Redan

idag går en oproportionerlig del av de samlade föreningsbidragen till att täcka hyreskostnaderna för

ishallen.

Andra kommunerhar identifierat problemet och gör åtgärderför att kunna bibehålla ishallar.

Härvid borde även Gnesta titta på möjligheterna att göra ishallen mer hållbar och den som har

ansvaretför fastigheten är GFAB som borde ges uppdragetatt titta på de tekniska delarna.

Att öka beläggningen och därmed förbättra ekonomin borde vara en fråga för föreningslivet och

förvaltningen att utreda i samråd.

Att inte utreda frågan är att acceptera ett oundvikligt haveri som kommer drabba ishockeyföreningen.

Gnesta den 25 okt 2023

Johan Lexell

Miljöpartiet de gröna i Gnesta
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Särskilt yttrande ang. Revisionsskrivelse KS.2023.8:

Uppföljning insatser mot psykisk ohälsa hos barn KF 23 okt 2023

PwC gjorde 2021 en granskning av insatser mot psykisk ohälsa bland barn och

unga. Resultatet var inte tillfredsställande. Därför har PwC nu gjort en

uppföljande granskning för att bedöma resultatet av de åtgärder som Gnesta

kommun har vidtagit.

Granskningen visar att Socialnämnden och Utbildningsnämnden har gett sina

förvaltningar ett uppdrag att utarbeta en gemensam strategi med tydliga mål.

Strategin utgår från kommunens samverkani arbetet ”Tillsammans för barnen

bästa i Sörmland”. En ny Handbokhar skrivits. Samverkansmöten har påbörjats,

personal har utbildats, föräldrautbildningar har hållits med mera. Båda

nämnderna har definierat mål som rör barn och unga med psykisk ohälsa.

Miljöpartiet i Gnesta ser medtillfredsställelse på resultatet av arbetet. Barns och

ungas psykiska hälsa är högt prioriterat för arbetet såväl ikommunen som i

regionen. Det är också glädjande att socialtjänsten och skolan har ett samarbete

meddenlokala polisen. Att se varje barn och upptäcka särskilda behov utifrån

psykisk ohälsa, eventuella funktionsnedsättningar, riskbeteenden, missbruk och

beroende är avgörandeför att säkra en god utveckling för varje barn.

Gnesta den 22 oktober 2023

Maria Carlén Lindwall

Miljöpartiet de gröna i Gnesta
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Reservation:


Ang Avslag pa motionen Langsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira


KS.2021.65


Våld i nära relationer är ett enormt folkhdlsoproblem.


Gnesta kommun arbetar förebyggande med detta genom socialtjänstens öppenvård och avtal med


Södertälje kommun. Vi menar dock att Gnesta kommun inte tar till vara på kvinnojourernas


erfarenhet och viktiga arbete, när man väljer att inte stödja dem långsiktigt ekonomiskt. Kvinnojourer


har sedan decennier kompletterat socialtjänstens arbete med våld i nära relationer. Tröskeln att söka


sig till en kvinnojour för att få stöd är lägre för många kvinnor. En kvinnojour är ideellt, politiskt och


religiöst obunden. Att söka sig till en myndighet kan vara ett större steg. Utredningen som Gnesta


kommun gjort menar att kommunen och kvinnojouren Mira tillhandahåller likvärdiga insatser.


Underlaget för utredningen som tidigare genomfördes menar att Miras skyddade boenden finns


tillgängliga för placeringar oavsett stöd från Gnesta kommun eller ej. Miras verksamhet är beroende


av ekonomiskt stöd för att kunna ha sin verksamhet. Situationen för kvinnor och barn i familjer där


våld förekommerhar inte blivit bättre.


Vi menar att det saknas en instans utanför myndigheterna. Stödet från Mira skiljer sig på viktiga


områdenfrån stödet från kommunen:


Anonymitet


Anonymitet efter inledande 5 samtal saknasi socialtjänstens öppenvård i Gnesta och på


Relationsvåldcenter i Södertälje. Kvinnojourer erbjuder både tystnadsplikt och att ingen som söker


stöd behöver registreras.


Stöd online


Stöd via mail eller telefon finns i Gnesta, men chattfunktionen som kvinno- och tjejjouren Mira har är


en kontakt online som saknas i Gnesta. Statistik visar att chattfunktionen som Mira har är den som


absolut flest använder.


Stödperson


En stédpersonfran kvinno-eller tjejjouren Mira kan vara en personatt ha samtal med under en


längre tid, och någon som kan följa med att stötta vid kontakt med socialtjänst eller polis.


Utbildningsinsatser Kvinno- och tjejjouren Mira kan komplettera kommunens arbete medutbildning


kring våld i nära relationer.


Jämställdhetsanalys i ärendet


Våld i nära relationer är en prioriterad fråga i jämställdhetsarbetet. Barnen i familjer där våld


förekommer löperrisk att bli traumatiserade och det påverkar deras hälsa och utveckling. Allt arbete


som kan hjälpa utsatta kvinnor och barn respektive förebygga risken för våld i framtiden är värt att


stödja.


Maria Carlén Lindwall


Gnesta den 22 okt 2023, Miljöpartiet de gröna i Gnesta


Ly Au
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Särskilt yttrande ang. Revisionsskrivelse KS.2023.8:


Uppföljning insatser mot psykisk ohälsa hos barn KF 23 okt 2023


PwC gjorde 2021 en granskning av insatser mot psykisk ohälsa bland barn och


unga. Resultatet var inte tillfredsställande. Därför har PwC nu gjort en


uppföljande granskning för att bedöma resultatet av de åtgärder som Gnesta


kommun har vidtagit.


Granskningen visar att Socialnämnden och Utbildningsnämnden har gett sina


förvaltningar ett uppdrag att utarbeta en gemensam strategi med tydliga mål.


Strategin utgår från kommunens samverkani arbetet ”Tillsammans för barnen


bästa i Sörmland”. En ny Handbokhar skrivits. Samverkansmöten har påbörjats,


personal har utbildats, föräldrautbildningar har hållits med mera. Båda


nämnderna har definierat mål som rör barn och unga med psykisk ohälsa.


Miljöpartiet i Gnesta ser medtillfredsställelse på resultatet av arbetet. Barns och


ungas psykiska hälsa är högt prioriterat för arbetet såväl ikommunen som i


regionen. Det är också glädjande att socialtjänsten och skolan har ett samarbete


meddenlokala polisen. Att se varje barn och upptäcka särskilda behov utifrån


psykisk ohälsa, eventuella funktionsnedsättningar, riskbeteenden, missbruk och


beroende är avgörandeför att säkra en god utveckling för varje barn.


Gnesta den 22 oktober 2023


Maria Carlén Lindwall


Miljöpartiet de gröna i Gnesta
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Särskilt yttrande:


Angåendeärendet


”Delårsrapport 2023 kommunfullma


 


ctige”’


Diarienummer: KS.2023.339


Miljöpartiet anser att det under uppföljningen av inriktningsmalet: En attraktiv kommun
på sidan 8-10 i delårsrapporten förmedlas en alltför ljus bild av hur arbetet fortlöper med
att närma sig målbilden - inte minst när det gäller vattenfrågorna och genomförandet av
ett antal viktiga utredningsuppdrag.


Det framgår exempelvis inte av rapporten att tidsplanen för färdigställandet av en ny
vattentäkt för Gnesta tätort nyligen förskjutits från 2026 till 2027. Inte heller framgår det
att uppdragettill förvaltningen att utreda hur och var ett nytt reningsverk ska byggas för
Gnesta tätort ännu inte påbörjats med anledning av brist på interna resurser.


När det vidare gäller vattenkvaliteten i Frösjön så nämnsi delårsrapporten att åtgärder på
VA-systemet genomförts och att vattenkvalitetsmätningar genomförs. Miljöpartiet vill här
understryka att de riktigt allvarliga problemen med vattenkvaliteten i Frösjön knappast
handlar om läckage från VA-systemet utan om den förorening av Frösjön som sker genom


dess tillflöden.


Miljöpartiet anser därför att det krävs åtgärder uppströms Frösjön och i sjöns tillflöden för
att på allvar förbättra vattenkvaliteten. Inte minst handlar det om att hindra läckage av
bl.a. näringsämnen från omgivande jordbruk. Länsstyrelsens databas VISS
(Vatteninformationssystem för Sverige) innehåller en rad sådana konkreta förslag till
åtgärder kring Frösjöns tillflöden som är färdigutredda och som skyndsamt borde
genomföras i samverkan med de markägare som är berörda.


Miljöpartiet menar också att det är anmärkningsvärt att uppdragettill förvaltningen att
revidera kommunens Miljö- och hållbarhetsplan inte bedöms hinna slutföras i tid, dvs
under innevarande år. Förseningen är bekymrande mot bakgrund av att den nuvarande
planen är antagen för tio år sedan och den oroande utveckling som skett på klimat- och
miljöområdet samt att den styrande koalitionen vid upprepade tillfällen de senaste åren


indikerat att planen varit på gång att tas fram.


Vi ser dock positivt på det som föreslogs på Kommunstyrelsens möte den 9 oktober att
företrädare för partierna ska bjudas in till samtal om planens inriktning samt beskedet på


mötet att planen ska färdigställas under första kvartalet 2024.


Miljöpartiet vill dock understryka att det är viktigare att få fram en genomarbetad plan av
hög kvalitet än en sämre produkt som forceras fram. Det är inte minst viktigt att den nya
Miljö- och hållbarhetsplanen har mätbara och uppföljningsbara mål så att den kan bli ett
effektivt verktyg för kommunens alla verksamheter.
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Utöver Miljö- och hållbarhetsplanen finns ett antal andra viktiga utredningsuppdrag som
blivit försenade eller inte påbörjats. Bl.a. uppdragettill förvaltningen att revidera gång-
och cykelplanen och uppdraget att ta fram ett landsbygdsprogram.


I delårsrapporten redovisas att personell resursbrist primärt inom
Samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsområden har påverkat leveransförmågan.


Det här beskedettycker vi rimmar illa med de besked vi tidigare fått från den styrande


koalitionen (exempelvis som svar på en interpellation i kommunfullmäktige den 25
september) om att personal- och kompetensförsörjningen i kommunenserbra ut.


Ett annat av kommunensinriktningsmål handlar om E£n effektiv och proaktiv
organisation. Under detta mål behandlas bl.a. relationerna mellan kommunen och dess


invånare.


Miljöpartiet noterar att Gnestas invånare i detta avsnitt (s. 18-20) genomgående beskrivs
som kunder, brukare och arbetstagare. Det saknas helt ett perspektiv där invånarna roll


som demokratiska medborgare beskrivs.


Vi menar att avsnittet avspeglar att den styrande koalitionen i Gnesta idag saknar en
politisk ambition när det gäller att involvera och inkludera invånarna i demokratiska
processer mellan valen. Kommunen saknar såväl en policy som ett strategiskt arbete på


området. Vi menar att det hade varit rimligt att avsnittet om £n effektiv och proaktiv
organisation även hade innehållit en beskrivning av kommuninvånarna som medborgare
med en bedömning av hur väl kommunens arbete med att involvera invånarnai
styrningen av kommunenfungerat. Miljöpartiet anser att detta är frågor som Gnesta
behöver utveckla och bli väldigt mycket bättre på.


Avslutningsvis vill vi också kommentera de indikatorer som redovisas sisti
delårsrapporten och som är tänkta att ligga till grund för uppföljningen av kommunens


inriktningsmål.


Vi har svårt att förstå varför en rad uppgifter saknas i indikatorsredovisningen för åren
2020 Och 2022. Uppgifter som saknas rör exempelvis befolkningstillväxt, Nöjdheten med
skötseln av allmänna platser, Antal solcellsanläggningar, antal laddstolpar, fossildriva
fordon i kommunens fordonsflotta, andel badplatser med tjänlig vattenkvalitet och
vattenförbrukningen per capita. Flertalet av dessa indikator framstår som okomplicerade


och enkla att ta fram och har funnits med i tidigare rapporter.


Johan Lexell och Daniel Wohlgemuth


Gnesta 24SEP2023


Representanter i kommunfullmaktige
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta
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Särskilt Yttrande:


Ang motionen Långsiktig finansiering av kvinno- och tjejjouren Mira KS.2021.65


Jag och alla är djupt eniga om att orimligt lång tid har förflutit sedan Motionen lades till det


beslutades om avslag på densamma. Till saken hör att den sista tjänsteskrivelsen i ärendet, som är


underlagettill beslut, daterad December 2021. Alltså ett nästan 2 år gammalt beslutsunderlag som vi


baserar vårt röstande på.


Detta resulterar i det demokratiska problemet att de som lagt motionen inte sitter kvar i KF och kan


inte längre bemöta kritiken mot sin motion. Det här kommer att hända igen till våren och det är inte


omöjligt att bjuda in vederbörande till debatten. Självklart kan sedan inte denne vara del av


omröstningen menatt få säga vad man tycker och försvara sin motion är bara rimligt.


Nedan följer i alla fall Motionärens skriftliga försvar för sin motion:


våld i nära relationer är ett enormt folkhälsoproblem.


Gnesta kommun arbetar förebyggande med detta genom socialtjänstens öppenvård och avtal med


Södertälje kommun. Det finns med i Gnesta kommunsplan för folkhälsa, som samordnare för


folkhälsa upprättat tidigare.


Vi menar dock att Gnesta kommun inte tar till vara på kvinnojourernas erfarenhet och viktiga arbete,


när man väljer att inte stödja dem långsiktigt ekonomiskt. Kvinnojourer har sedan decennier


kompletterat socialtjänstens arbete med våld i nära relationer.


Tröskeln att söka sig till en kvinnojour för att få stöd är lägre för många kvinnor. En kvinnojour är


ideell, politiskt och religiöst obunden. Att söka sig till en myndighet kan vara ett större steg.


Utredningen som Gnesta kommun gjort menar att kommunen och kvinnojouren Mira tillhandahåller


likvärdiga insatser. Vi menar dock att det saknas en instans utanför myndigheterna. Och vi har också


identifierat fyra områden som Gnesta kommun inte tillhandahåller i dag i sammautsträckning.


Anonymitet


Anonymitet efter inledande 5 samtal saknasi socialtjänstens öppenvård i Gnesta och på


Relationsvåldcenter i Södertälje. Kvinnojourer erbjuder både tystnadsplikt och att ingen som söker


stöd behöver registreras.


Stöd online


Stöd via mail eller telefon finns i Gnesta, men chattfunktionen som kvinno- och tjejjouren Mira har är


en kontakt online som saknas i Gnesta. Statistik visar att chattfunktionen som Mira har är den som


absolut flest använder. 2020 var det 559 på chatt jämfört 10 på respektive Mail och telefon. Miras


tider för telefon, mail och chatt är också utökadetill kvällar och helger.


J hu







Stödperson


En stödperson från kvinno- eller tjejjouren Mira kan vara en person att ha samtal med under en


längre tid, och någon som kan följa med att stötta vid kontakt med socialtjänst eller polis.


Utbildningsinsatser


Kvinno- och tjejjouren Mira kan komplettera kommunens arbete med utbildning kring våld i nära


relationer. Exempelvis har de utbildningar för unga kring normer och våld.


Även om kommunenockså anordnar utbildningar, så är det bra med kompletterande utbildningar


med andra perspektiv.


Underlaget för utredningen som tidigare genomfördes menar att Miras skyddade boendenfinns


tillgängliga för placeringar oavsett stöd från Gnesta kommun eller ej.


Vi menar att Miras verksamhet är beroende av ekonomiskt stöd för att kunna ha sin verksamhet. Utan


stöd inga skyddade boenden.


Socialförvaltningen tar ett helhetsgrepp när det kommer till våld i familjer, där alla är med även barn


och våldsutövare. Detta tyckervi är bra.


Men att stödja en kvinnojour är inte en motsatstill att stötta barn som utsätts eller bevittnar


våld. Inte heller att motivera män (som det oftast gäller) som utsätter kvinnor eller barn för våld


genom olika åtgärder.


Majoriteten av våld i familjer drabbar kvinnor. Det går inte att blunda för det. Inom ideell sektor finns


exempelvis organisationen MÄN och Rädda barnen som kommunen hänvisar till i sin utbildning om


trappan. Men just denna motion handlar om kvinnojourer i allmänhet och kvinnojouren Mira i


synnerhet som finnsi vår region.


Underlag för tidigare jämställdhetsanalys i ärendet:


Analysen utgår enbart från vilka personer som kan få stöd från en kvinnojour. Därkommunen anses


mer jämlik då den inkluderar män. En jämställdhetsanalys skulle istället kunna innehålla synpunkter


på hur avsaknad av kvinnojour lokalt eller i närområdet påverkar att våldsutsatta kvinnor och tjejer


har färre möjligheter att få hjälp och stöd än om de haft tillgång till en kvinnojour.


Författat av Anja Probst Fi.


Gnesta den 22 okt 2023


Johan Lexell


Miljöpartiet de gröna i Gnesta
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Särskilt Yttrande:


Ang motionen Plastgolv i ishallen under sommarhalvåret KS.2021.65


Att inte belasta förvaltningen med utredningar är förvisso snällt mot förvaltningen.


Ett alternativ kunde ju vara att ta in hjälp med utredningen.


Många som lägger motioner har undersökt huruvida det är bra eller inte och då finns det underlag att


tillgå som såklart måste utredas med skillnaden att en del av grundforskningen redan är gjord och


borde avlasta. I detta fall kunde remisser till Hockeyföreningen och GFAB (fastighetsförvaltaren)


skickats ut utan att det kräver större resurser från förvaltningen.


Oavsett så är denna motionviktig för att den ställer frågan; hur vi ska kunna ha kvar ishallen och med


den ishockeyn.


Med varmare klimat och högre energipriser så blir det dyrt att förvalta kulturarvet ishockey. Redan


idag går en oproportionerlig del av de samlade föreningsbidragen till att täcka hyreskostnaderna för


ishallen.


Andra kommunerhar identifierat problemet och gör åtgärderför att kunna bibehålla ishallar.


Härvid borde även Gnesta titta på möjligheterna att göra ishallen mer hållbar och den som har


ansvaretför fastigheten är GFAB som borde ges uppdragetatt titta på de tekniska delarna.


Att öka beläggningen och därmed förbättra ekonomin borde vara en fråga för föreningslivet och


förvaltningen att utreda i samråd.


Att inte utreda frågan är att acceptera ett oundvikligt haveri som kommer drabba ishockeyföreningen.


Gnesta den 25 okt 2023


Johan Lexell


Miljöpartiet de gröna i Gnesta
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Särskilt Yttrande BOUN.2023.89:


Resursfördelning inom grundskola ochfritidshem — modell för elevpeng och


fritidshemspeng enligt elevpengsutredningen.


MP anseratt det är bra med en genomlysning av kostnaderna för skolor och fritidshem.


Modellen är en bra början. Men den är inte färdig eftersom den inte än har krockat med verkligheten.


Eftersom detta inte är VA-taxan utan ett internt dokument så kunde den gott ha återremitterats för


att som del av återremitteringen användas vid en budgetkörning för att se om modellen håller.


Däremot det som saknas det nyckeltal som är mycket viktigare är kostnader perelev.


Vad far vi för pengarna? Får vi godkända elever? Får vi trygga elever?


Är ett acceptabelt nyckeltal 0,015 mobbadeeleverper lärare?


Slut på hypotetiska frågor och ett konstaterande att barn inte är siffror och därför som komplement


till bra modeller som bidrar till budgetdisciplin måste man även formulera en plan och lägga lika


mycket arbete på de viktiga frågorna så att det humanistiska inte hamnar i skymundan för det


ekonomiska.


Gnesta den 25 okt 2023


Johan Lexell


Miljöpartiet de gröna i Gnesta


CL
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Upprops- och omröstningslista, Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 2023 
  
Kom 


 


   


     


 
   


 
 


  


       


       


Datum: 20231023 
 


      


       


  


 
Närvarande 


Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr  Ärende nr 


 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 


Anderson Sven, Ordförande M X         


Bodin Axel, 1:e vice ordförande C X         


Lundin Linda, Ledamot S X         


Steenbergen Harke, Ledamot S X         


Lindström Petra, Ledamot S X         


Karlsson Ann-Sofie, Ledamot S X         


Rocklind Johan, Ledamot S  X Jesper Hammarlund       


Nesser Sanna, Ledamot S X         


Oscarsson Anders, Ledamot S X         


Woll Svedén Isabelle, Ledamot S X         


Lifvenhage Ann-Sofie, Ledamot M X § 88 - 95 §§ 89- 95 Mattias Eldros       


Ekström Anna, Ledamot M X         


Jarl Kim, Ledamot M X         


Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M X         


Ekengren Sibylle, Ledamot M X         


Braathen Gustavsson Karin, Ledamot M X         


Dahlgren Jörgen, Ledamot SD X         


Gauffin Andreas, Ledamot SD  X Katarina Palm       


Tomtlund Christian, Ledamot SD  X Emma Gauffin       


Ljung Anne-Lise, Ledamot SD X         


 







   


Sida 2 


 


  


 


Upprops- och omröstningslista, Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 2023 
  
Kom 


 


   


     


 
   


 
 


  


       


       


Datum: 20231023 
 


      


       


 Närvarande Tjänstgörande ers. 
Ärende 
nr 


  Ärende 
nr 


  


 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 


Fridlund Johanna, Ledamot SD  X --------------       


Ekstrand, Håkan, Ledamot C X         


Ekstrand Elin, Ledamot C X         


Andersson Andreas, Ledamot C X         


Carlén Lindwall Maria, Ledamot MP X         


Lexell Johan, Ledamot MP X         


Sulin Oskar, Ledamot V X § 90  -------------       


Fagerström Ewa, Ledamot V  X Per Sicking       


Staaf Lena, Ledamot V X         


Kinberg Sarah, Ledamot L X         


Lundberger Diana, Ledamot KD X         


Hammarlund Jesper, Ersättare S X         


Nilsson Carina, Ersättare S  X        


Figaro Leif, Ersättare S X         


Nissas Evelina, Ersättare S  X        


Eldros Mattias, Ersättare M X         


Sahlman Rebecka, Ersättare M  X        


Lövström Pernilla, Ersättare M  X        


Ekström Carl-Johan, Ersättare M X         


Palm Katarina, Ersättare SD X         


Gauffin Emma, Ersättare SD X         
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Upprops- och omröstningslista, Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 2023 
  
Kom 


 


   


     


 
   


 
 


  


       


       


Datum: 20231023 
 


      


       


 


Närvarande Tjänstgörande ers. 
 
Ärende 
nr 


   
Ärende 
nr 


  


 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 


Allstadius, Lars, Ersättare SD  X        


Östling Andersson Lena, Ersättare C X         


Fredriksson Inga-Lill, Ersättare C X         


Sicking Per, Ersättare V X         


Eriksson Sofie, Ersättare V  X        


Sahlberg Anna, Ersättare MP  X        


Wohlgemuth Daniel, Ersättare MP X         


Lagergren Christer, Ersättare L  X        


Hossini Rohollah, Ersättare L  X        


Öberg Jonas, Ersättare KD  X        


Lundin Per, Ersättare KD  X        
 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 







